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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Belefér-e a "régi vágású kereszténydemokráciába" 
volt ügynökök, illetve besúgók kitartása, ha pedig nem, akkor támogatják-e az ezt kizáró 
törvénymódosító indítványomat?"

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Június 29-én az Országgyűlésben arról kérdeztem, hogy 30 évvel a rendszerváltás után, a "régi 
vágású kereszténydemokráciának" nevezett kormányzás tizedik évében hogyan lehetséges az, hogy 
egy volt Szekuritáté-ügynök alapító tagja lehet a Magyar Művészeti Akadémiának (MMA). Ön 
akkor azt válaszolta nekem, hogy az ügyben tájékozódni fog, begyűjti az ezzel kapcsolatos 
levelezéseket, és megadja rá a választ. Azóta több mint tíz nap eltelt, és sem én, sem az ország 
nyilvánossága nem kapott választ Öntől.

Őszintén szólva nehezen hiszem, hogy abban az országban, ahol a jóváhagyása nélkül még egy 
tankerületi igazgatót sem lehet kinevezni, Önnek semmilyen információja nincs egy olyan 
akadémiai tagról, akiről az egész erdélyi magyar közélet lassan két évtizede tudja, hogy 
munkatársairól, barátairól a hírhedt román titkosrendőrségnek jelentett. Ezen elegánsan túllépve az 
alábbiakban összefoglalom Önnek a vonatkozó legfontosabb információkat, amelyek segíthetik az 
érdemi válaszadást.

A Magyar Hang 2020. június 14-én publikálta az üggyel kapcsolatban "Besúgótól rendelt filmet a 
közmédia a rendszerváltásról" címmel cikkét, ami az alábbi linken érhető el: 
https://magyarhang.org/kulfold/hataron_tul/2020/06/14/besugotol-rendelt-filmet-a-kozmedia-a-
rendszervaltasrol



Eszerint Xantus 1977-től folyamatosan jelentéseket írt a Román Kommunista Pártnak és a 
Szekuritáténak. Ezenfelül "Bíró Ferenc" néven rendszeresen jelentett munkatársairól, többek között 
a Duna Tv későbbi arcáról, Csáky Zoltánról, valamint Könczei Ádámról, az erdélyi 
táncházmozgalom alapítójáról és köréről. Ezek Erdély-szerte korábban is köztudott tények voltak 
olyannyira, hogy miután fény derült múltjára, a Román Televíziótól (RTV) el is bocsátották 
Xantust, mert annak szabályzata tiltja olyan személyek alkalmazását, akik együttműködtek a 
kommunista hatalom elnyomó szerveivel. Mindezek ellenére Xantus Gábor ma is probléma nélkül 
lehet rendes tagja az MMA-nak.

A tarthatatlan és elfogadhatatlan helyzet kapcsán az Akadémia elnökéhez, Vashegyi Györgyhöz 
fordultam, aki arról tájékoztatott, hogy Xantus tagsága megfelel a hatályos törvényi feltételeknek, 
válaszát e levél mellékleteként találja. Június 24-én törvényjavaslatot nyújtottam be, amelyben 
kezdeményeztem, hogy se a Magyar Tudományos Akadémiának (MTA), se a Magyar Művészeti 
Akadémiának (MMA) ne lehessen tagja olyan személy, aki a pártállami időkben titkosszolgálati 
tevékenységet folytatott. A törvényjavaslat szövegét ezen a linken olvashatja: 
https://www.parlament.hu/irom41/11101/11101.pdf

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A fentiek alapján a helyzet egyértelmű. Kérem, válaszoljon arra a kérdésre, hogy belefér-e a "régi 
vágású kereszténydemokráciába" volt ügynökök, illetve besúgók kitartása, ha pedig nem, akkor 
támogatják-e az ezt kizáró törvénymódosító indítványomat.

Tisztelettel:

Bencsik János
független országgyűlési képviselő
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